
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
Tajemnice výboru: Iveta Kůzlová tel. 386720493, e-mail: kuzlova@kraj-jihocesky.cz 

 

 

ZÁPIS č. 21/2023 
 

 
z jednání Výboru pro zdravotnictví ZJK, které se konalo dne 2. 5. 2023 na KÚ. 
 
Přítomni: Mgr. Ivana Stráská 

    Bc. Jan Hošek 
    Ing. František Konečný, Ph.D. 
    Jindřiška Pokorná DiS.   
    MUDr. Ladislav Přívozník 
    MUDr. František Toušek    
    MUDr. Michal Turek, MBA  

                 MUDr. Libor Zdařil  
     
Omluveni: Michal Doktor 

    MUDr. Bc. Tomáš Fiala, MBA 
    Ing. Jan Smitka, MBA 
    Ing. Petr Hladík 
    Bc. Jan Novák 

 
Přizváni:  MUDr. Martin Kuba  
             Mgr. Petr Studenovský  
                 Mgr. Ivana Turková  
      Ing. Milan Rybák – omluven 
      doc. MUDr. Kvetoslava Kotrbová 
      doc. Ing. Lucie Kozlová Ph.D – omluvena 
          Ing. Michal Čarvaš, MBA – omluven  
      Bc. Jan Šusta – omluven, zástup Roman Carda  
 
Program jednání: 
1. Aktuální epidemiologická situace  
2. Pátá změna postupu financování akce „Restrukturalizace a rekonstrukce horního areálu Nemocnice 
České Budějovice, a.s.“ a zvýšení základního kapitálu obchodních společností založených Jihočeským 
krajem v oblasti zdravotnictví 
3. Poskytnutí individuální dotace na projekt Zajištění paliativní péče v Jihočeském kraji v roce 2023 
4. Dotační program Dostupná zdravotní péče v Jihočeském kraji 2023 - schválení žadatele 
5. Organizace a zajištění pohotovostních služeb v Jihočeském kraji v roce 2022 
6. Různé 
 
Jednání zahájila a řídila předsedkyně výboru I. Stráská. Konstatovala, že se výbor sešel 
v usnášeníschopném počtu. Materiály k jednání jsme obdrželi v řádném termínu, některé informace 
jsou důležité. Dále přivítala na jednání pana hejtmana. Návrhy na doplnění programu nejsou. 
 
Hlasování o programu jako celku: 8/0/0 
Program jednání byl odsouhlasen. 
 
I. Stráská – na úvod předala slovo panu hejtmanovi, následně bude pokračovat projednávání bodů dle 
programu. 
M. Kuba – podal informace týkající se aktuálně řešených záležitostí v oblasti zdravotnictví, bude se 
držet programu. Změna v investičních transferech formou navýšení základního kapitálu v nemocnicích 
oproti předpokladu – táborská nemocnice nebude realizovat v roce 2023 infekci, naopak by ale bylo 
vhodné v rámci rekonstrukce pavilonu CH v nemocnici České Budějovice udělat nové ARO. Veřejná 
zakázka nám to umožňuje, je efektivnější vyřešit to v rámci probíhající stavby. Letos tedy navýšíme 
nemocnici České Budějovice původně plánovaný příspěvek o 20 mil. a příští rok o 30 mil. Kč. 
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Příprava investic – pracujeme na přípravě urgentních příjmů, které jsou klíčové. Žádosti se budou 
podávat až v červnu příštího roku, počítáme tedy s financemi na 2024 spíše ale 25. 
V nemocnicích se řeší výstavba nových zdrojů energií – fotovoltaické elektrárny, potýkáme se 
s připojením. Ve čtvrtek se bude konat schůzka s ČEZ a EON, snažíme se najít systémové řešení pro 
všechny naše organizace. Ekonomická situace v nemocnicích je tento rok dobrá, velmi dobrá je úspora 
v energiích, šetříme v odběru plynu a tepla, mohou to být významné peníze. Zdá se, že plyn bude 
zlevňovat, úvaha je taková, že větší část bychom nechali na spotu a část by se dokoupila během léta.  
Zajištění LPS – probíhají jednání na ministerstvu zdravotnictví se všemi zainteresovanými, podařilo se 
dojít zatím nejdál, VZP by převzala v zákoně povinnost zajišťovat LPS. Drželi by smluvní vztah 
s lékařem; bude to složitě vymáhatelné, chybí na to nástroje. Ve hře je návrh na snížení kapitační platby 
pro lékaře, kteří odmítnou sloužit LPS; bylo by odstupňované podle věku. Vyvolá to určitě další debatu. 
Vedle toho probíhá i diskuse kolem zubní pohotovosti, zde je situace jiná, spousta zubařů nemá smlouvu 
s pojišťovnou. Nás oslovili kolegové z komory s návrhem na založení metropolitní zubní pohotovosti. 
Úplně se neshodujeme na ekonomických pohledech. Pro kraj by to neslo nějakou částku, je to k diskusi. 
Nyní za zubní pohotovost neplatíme, je to ekonomicky výdělečná činnost. Nabízel by se větší komfort 
pro pacienty, ale chtěli bychom prodloužit ordinační dobu, což je naše podmínka. Ve finále se ukazuje, 
že problémem je právě personální zajištění. Jednání bylo velmi korektní.  
L. Zdařil – doplnil informace z jednání o zubní LPS, financování zubní LPS je řešeno nešťastně, pokud 
by větší míru financování převzaly pojišťovny, bude to správné. Úhrady – uvažuje se o rozdělení kódů 
pohotovostních výkonu poskytovaných v rámci standardní doby provozu zubních ambulancí a v rámci 
LPS, ty by byly více ohodnoceny. Dále informoval, že se chystá poradní materiál pro pacienty, na co 
má pacient právo, jak se chovat v případě, že nemá registraci, kam se obrátit s akutním problémem. 
Většinu akutních výkonů chceme stáhnout do denní provozní doby ordinací, do standardního režimu 
pracovišť. Pracoviště jsou ze zákona povinny poskytnout takové ošetření. Pokud se toto neděje, chceme 
v součinnosti s krajem tyto případy mapovat a cestou revizní komise i nějakým způsobem postihovat. 
 
  
1. Aktuální epidemiologická situace  
I. Stráská – epidemiologická situace je již delší dobu stabilní, tento bod nebudeme již zařazovat, ale 
paní ředitelku budeme zvát na jednání i nadále, pokud bude souhlasit. 
K. Kotrbová – je ráda, že jsme v klidné epidemiologické situaci. Nemocnost byla letos vysoko. Úplně 
nesouhlasí s tvrzením, že covid není nebezpečný, zvláště pro seniory a chronicky nemocné. Úmrtnost 
za rok 2021 byla 240 na 100 tisíc obyvatel, což je vysoké číslo.  
I. Stráská – dodala, že covid se zařadil mezi běžná respirační onemocnění. 
 
Usnesení č. 10/2023/ZDV-21 
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje  
bere na vědomí 
informaci o aktuální epidemiologické situaci.  
 
Hlasování: 
8/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
 
2. Pátá změna postupu financování akce „Restrukturalizace a rekonstrukce horního areálu Nemocnice 
České Budějovice, a.s.“ a zvýšení základního kapitálu obchodních společností založených Jihočeským 
krajem v oblasti zdravotnictví 
I. Turková – s projektem restrukturalizace a rekonstrukce horního areálu nemocnice ČB jste se již měli 
možnost seznámit. Rekonstrukce ARO nebyla původně v plánu, informace podal pan hejtman. Přehled 
společností a výše zvýšení základního kapitálu je uvedená v tabulce, celkem se jedná o 167 mil. Kč, 
které byly alokovány v rozpočtu OZDR pro rok 2023. Nemocnice Tábor letos plánovanou částku 
neproinvestuje, proto ji přidáváme do Nemocnice ČB. 
F. Konečný – souhlasí s rekonstrukcí ARO v ČB v rámci přestavby. Bude tam ještě nějaká část, která 
se bude následně dodělávat po dokončení stavby? 
P. Studenovský – v pavilonu CH ne, nyní se vše udělá v rámci této stavby. Pavilon CH bude dokončen 
jako celek. 
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Usnesení č. 11/2023/ZDV-21 
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
doporučuje 
zastupitelstvu kraje schválit 
pátou změnu postupu financování akce „Restrukturalizace a rekonstrukce horního areálu Nemocnice 
České Budějovice, a.s.“, 
zvýšení základního kapitálu obchodní společnosti Nemocnice České Budějovice, a.s., IČO 26068877, 
Nemocnice Dačice, a.s., IČO 28113195, Nemocnice Písek, a.s., IČO 26095190, Nemocnice Prachatice, 
a.s., IČO 26095165, Nemocnice Strakonice, a.s., IČO 26095181 v celkové výši 167 000 000,00 Kč. 
 
 
Hlasování: 
8/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
3. Poskytnutí individuální dotace na projekt Zajištění paliativní péče v Jihočeském kraji v roce 2023 
I. Turková – obdrželi jsme žádost o individuální dotaci, subjekt se ucházel v roce 2023 o podporu 
z Dotačního programu Jihočeského kraje „Podpora paliativní péče v Jihočeském kraji“ opatření 
„Podpora mobilní specializované péče v Jihočeském kraji“ (dále též „DP“). V rámci DP jsou stanoveny 
postupy a povinné přílohy, které je potřeba dodržet či doložit pro získání dotace. Bohužel tato 
organizace nedoložila jednu z povinných příloh a byla z dalšího hodnocení pro nesplnění formálních 
náležitostí vyřazena. Vzhledem k poskytovanému typu služeb, kdy tento subjekt zajišťuje poskytování 
mobilní paliativní a hospicové péče na území okresu Písek, bylo navrženo poskytnout dotaci ve výši 
650 000 Kč formou individuální dotace. 
I. Stráská – s ohledem na činnost subjektu podporuje poskytnutí dotace, ale nemělo by to být pravidlem. 
I. Turková – dodala, že žadatel přílohy doložil u jiného dotačního programu ze sociální oblasti. 
F. Konečný – můžeme udělat změnu v dotačním programu, pokud už jsou jednou potřebné doklady 
doloženy, nebudeme je vyžadovat. Jednalo by se o jednoduchou úpravu pravidel. 
J. Hošek – souhlasí, byl členem hodnotící komise. 
Komise se shodla, že pokud máme potřebné doklady k dispozici, nemusely by se dokládat opětovně. 
 
Usnesení č. 12/2023/ZDV-21 
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
doporučuje 
zastupitelstvu kraje schválit 
poskytnutí individuální neinvestiční dotace ve výši 650 000 Kč z rozpočtu Jihočeského kraje subjektu 
Domácí hospic Athelas – středisko Husitské diakonie, IČO 03663353, se sídlem Karla Čapka 589, 
Písek, na realizaci projektu „Zajištění paliativní péče v Jihočeském kraji v roce 2023“. 
 
 
Hlasování: 
8/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
4. Dotační program Dostupná zdravotní péče v Jihočeském kraji 2023 - schválení žadatele 
I. Turková – v tomto materiálu navrhujeme schválit dotaci pro primáře pro gynekologicko-porodnické 
odd. pro prachatickou nemocnici. 
I. Stráská – dodala, že se jednalo o existenční ohrožení, které se tímto podařilo vyřešit. 

Usnesení č. 13/2023/ZDV-21 
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí  
protokol z jednání hodnotící komise při výběru žádosti v rámci dotačního programu Jihočeského kraje 
Dostupná zdravotní péče v Jihočeském kraji 2023 dle přílohy návrhu; 
II. doporučuje 
zastupitelstvu kraje schválit poskytnutí dotace v rámci dotačního programu Jihočeského kraje Dostupná 
zdravotní péče v Jihočeském kraji 2023 v celkové výši 1 500 000 Kč dle přílohy návrhu a uzavření 
smlouvy o poskytnutí dotace. 
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Hlasování: 
8/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
5. Organizace a zajištění pohotovostních služeb v Jihočeském kraji v roce 2022 
I. Turková – předkládáme vyhodnocení za rok 2022, vše je přehledně uvedeno v tabulce materiálu. 
Na částečné úhradě ztráty z činnosti se kromě Jihočeského kraje podílí místní samospráva i samotní 
provozovatelé pohotovostí. Největším problémem v zajištění pohotovostí je personální obsazení služeb. 
V současné době probíhají debaty v oblasti zajištění zubní pohotovosti v krajském městě. Jihočeský 
kraj debatuje záměr metropolitní zubní pohotovosti. Ve stávajícím legislativním prostředí je však nelehké 
zaručit personální obsazení. Jednání o metropolitní zubní pohotovosti budou pokračovat. 
 
Usnesení č. 14/2023/ZDV-21 
Výbor pro zdravotnictví Zastupitelstva Jihočeského kraje 
bere na vědomí  
informace o organizaci a zajištění pohotovostních služeb v Jihočeském kraji v roce 2022. 
 
Hlasování: 
8/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
6. Různé 
L. Zdařil – upozorňuje na problematickou situaci na oddělení ÚČOCH v nemocnici ČB, které je jediné 
v kraji. Z důvodu nedostatku personálu jsou pacienti v urgenci odesíláni na mimo krajská pracoviště, FN 
Plzeň, Praha. Jedná se o dětské pacienty s destruovaným chrupem, kdy v ambulantním prostředí 
nejsme schopni zajišťovat anesteziologa. Další problematická skupina jsou silně obézní pacienti, a také 
rozsáhlá ošetření, která spadají přímo na ÚČOCH, zde jsou objednací doby 4-5 měsíců.  
I. Turková – kapacity ÚČOCH bylo jedno z témat, o kterém jsme částečně a okrajově jednali, nemocnice 
se snaží o zlepšení personálního zajištění tak, aby bylo možné včas nabídnout adekvátní služby, má i 
vypsanou náborovou pobídku. 
P. Studenovský – zmínil, že na další termín výboru 5.6.2023 je naplánovaná porada sdružení 
jihočeských nemocnic v Praze. 
I. Stráská – ví o tom, počítá se, že někteří se budou účastnit jednání senátu a po návratu se bude konat 
jednání výboru. Čas začátku posuneme na 16.00 hod.  
Ještě doplnila informaci o hospodářských výsledcích jihočeských nemocnic, které se aktuálně schvalují 
v dozorčích radách. Nemocnice dopadly lépe, než se čekalo.  
P. Studenovský – potvrzuje, letošní rok by měl dopadnout také dobře. Úhradová vyhláška na rok 2024 
se začala vyjednávat. 
I. Stráská – na konec srpna nebo začátek září bychom naplánovali výjezdní zasedání.  
 
Po vyčerpání všech bodů programu bylo jednání ukončeno v 16:35 hod. 
 
 
Zapsala: Iveta Kůzlová  
    
Ověřovatel: Mgr. Ivana Stráská 


